
Ik moet helaas de Kerstsfeer een beetje temperen door een droevig bericht.  Plots afscheid van Geert 

Clarebout  (Directeur en bezieler van NAC).  Voor mij vooral een vriend, maar voor vele wijnbouwers 

is Geert één van de grote drivers die mee de Vlaamse wijnbouw een boost hebben gegeven.  

 

Afscheid nemen van Geert Clarebout, hoe doe je dat? 

Woorden kunnen nooit voldoende weergeven wat Geert betekend heeft voor de land- en wijnbouw 

en in het bijzonder voor jonge starters. Geert werd na zijn studies industrieel ingenieur landbouw 

(CTL) en een extra jaar marketing op 11 april 1994 binnengehaald bij het ABS om het 

vormingscentrum Nationaal Agrarisch Centrum uit te bouwen. Als boerenzoon werd hem thuis 

ingelepeld om oog en oor te hebben voor de noden van de collega’s boeren en tuinders en om zich in 

te zetten voor syndicale belangenverdediging. Met die ingesteldheid kwam Geert als jong veulen 

binnen bij het ABS ging hij meteen bij het NAC aan de slag om werk te maken van een goed 

gestructureerd opleidingscentrum in de land- en tuinbouw. In Vlaanderen, dat toen nog maar pas de 

bevoegdheid over landbouw had gekregen, was naschoolse landbouwvorming nog de woestijn. We 

zagen toen al vrij snel dat Geert “geen gewone” was, geen uren telde en geen werk schuwde. Dat 

vertaalde zich vrij snel in een steeds groter wordend aantal starterscursussen in de land- en 

tuinbouw, aangevuld met specialisatiecursussen en de ondersteuning van informatievergaderingen 

voor leden van het ABS en andere organisaties die de kwaliteiten van Geert en “zijn” NAC ook steeds 

meer begonnen te erkennen.  

Het hoeft geen betoog dat de naschoolse landbouwvorming en het landbouwadvies doorheen de 

jaren een grondige metamorfose ondergaan heeft. Ook voor Geert mocht er geen twijfel over 

bestaan dat vakkennis voortdurend moest bijgespijkerd worden in een steeds sneller veranderende 

omgeving. De landbouwbedrijven werden immers ook steeds complexer. Voldoende scholing en 

vakbekwaamheid werden een vereiste om te kunnen starten met een overnamepremie, maar ook 

om bij te blijven als land- of tuinbouwer. 

Vanaf de jaren ’90 werd duurzaamheid het nieuwe modewoord en sijpelden de eerste milieuthema’s 

de vorming binnen. Milieu- en mestwetgeving werden ‘op het bord’ van de boer geserveerd via de 

naschoolse vorming. Ook de digitalisering deed zijn intrede in de sector. Geert heeft hiertoe sterk 

bijgedragen en hij was een ware pionier met informaticacursussen in functie van het werken met het 

e-loket, fytoweb, veeportaal, Dimona, mestregister, boekhoudprogramma’s enz. Land- en 

tuinbouwers moesten steeds meer van vele markten thuis zijn en de interactie met andere domeinen 

bleef toenemen, denk maar aan leefmilieu, omgeving, fiscaliteit… Door de doorgedreven inzet op 

informaticaopleidingen droeg Geert onmiskenbaar bij aan de connectiviteit van het platteland en de 

digitalisering van de administratie op de landbouwbedrijven. 



De voorbije jaren speelde Geert met het NAC ook in op de nieuwere trends van paardenhouderij, 

korte keten, hoevetoerisme en niet in het minst wijnbouw, wat misschien niet helemaal zo 

verwonderlijk was als inwoner van Heuvelland. 

Hoe druk het ook was om zijn NAC tot marktleider in de naschoolse vorming op te werken, zijn 

landbouwbedrijf kon hij ook niet loslaten. Zo bekleedde hij ook namens het ABS diverse mandaten bij 

certificeringsinstellingen, de sectorgroep aardappelen van VLAM, Leader- en Interreg-programma’s in 

de Westhoek of bij de landbouwschool van Poperinge. Geert was een gedreven bestuurslid van ABS 

Heuvelland en in die hoedanigheid zette hij mee menige actie op ter verdediging van de belangen 

van alle collega’s in de regio. De grote tractoren- en, spandoekenacties ter gelegenheid van Gent-

Wevelgem liggen bij velen nog fris in het geheugen. Uren discuteerde hij mee over contracten voor 

suikerbieten of aardappelen. Uren sleutelde hij, bij wijze van ontspanning, aan een schoffelmachine, 

breker of een rijenzaaimachientje dat hij dan fier als een gieter demonstreerde aan zijn buren en 

collega’s. Want ook dat was Geert ten voeten uit, zoals in zijn job als directeur van het NAC, als boer 

onder de boeren: bedenker van nieuwigheden en vrank en vrijsprekend over hoe hij de zaken zag en 

zou aanpakken. Soms met een blad voor de mond, soms zonder blad voor de mond, maar steeds met 

één doel: zorgen dat alles goed werkte en dat het beter werd voor hem en zijn collega’s. 

We zullen je inzicht en tussenkomsten nog meer dan eens missen Geert! 

Bedankt Geert en het ga je goed.   


